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Ordförande Ann-Charlott Gustafsson 
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Justerare Ove Claesson 
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Anslagsbevis 

Sammanträde Kommunala rådet för äldre 2024-05-16 

Förvaras hos Kommunledningskontoret 

Anmäls till  Kommunfullmäktige 

  

Ansvarig Ellinor Olsson-Andersson 

  

  
 

  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

Sammanträde Kommunala rådet för äldre 
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve, kl. 08:30-11:03  
  
Ledamöter Ann-Charlotte Gustafsson (UP) 

Stefan Skoglund (S) 

Anneli Högberg (S) 

Robert Wendell (S) 

Gösta Dahlberg (M) 

Anna-Lena Heydar(S) 

Kent Andreasson (UP) 

Håkan Magnusson PRO Skogslyckan 

Jan Lund PRO Skredsvik 

Irene Börjesson PRO Forshälla 

Ingela Franke SKPF avd. 33 

Kerstin Joelsson Wallsby SKPF avd. 33 

Ove Claesson SPF Viken 

Urban Wallin Södertullskyrkans RPG 

 
  

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Övriga Ingela Filipsson, samordnare, socialtjänsten §20 

Pia Olsson, arbetsterapeut, socialtjänsten §20 

Anna Djärv, trafikingenjör, samhällsbyggnadsförvaltningen §21 

Erika Lindqvist, avdelningschef, socialtjänsten §22 

Malin Norman, tf. socialchef, socialtjänsten §23 

Mariana Aronsson, enhetschef, måltidsservice §24 

Charlotte Kvist, avdelningschef måltidservice §24 

Ellinor Olsson Andersson administratör 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 18   

Upprop och val av justerare 

Sammanfattning 

Ordförande hälsar välkommen, upprop förrättas och justerare utses. 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar  

 

att utse Ove Claesson till justerare 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 19   

Föregående mötesprotokoll 

Sammanfattning 

 

Föregående mötesprotokoll godkänns och läggs till handlingarna 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 20   

Information om kommunens arbeta med att bryta ensamhet 

Sammanfattning 

Ingela Filipsson samordnare, socialtjänsten och Pia Olsson arbetsterapeut, socialtjänsten 

informerar om projektet motverka ofrivillig ensamhet. 

Hälsosamtal inleddes under 2023 

Inbjudan skickades ut till alla som var födda 1943, som inte var inskrivna i 

hemsjukvården. 428 brev skickades ut, 73 personer ringde tillbaka och av dessa tackade 

44 personer ja. 

Samtal genomfördes under september - december 2023. 

Pia kollar över bostaden, ger tips och råd om att förebygga fall, informerar om vad som 

finns för äldre att göra i Uddevalla kommun. 

Under 2024 jobbar Pia 40% med hälsosamtalen och nu är det de som är födda 1944 som 

kan delta. 

 

Senior sport school har Malin Strömberg hand om. Det är ett samarbete med RF SISU, 

de träffas två gånger i veckan under 12 veckor 

Teoretiska träffar med olika teman och praktiska träffar där man testar på olika idrotter 

hos olika föreningar. 

Syftet är förebyggande insatser och att bryta ensamheten. 

Nya grupper startar höst och vår under projekttiden 

 

Mötesplatser/träffpunkter som är aktiva: 

Ryttarens café och aktivitetscenter 

Mötesplats Dalaberg, senior frukost 

Café Rosen, prat café under våren 2024 

Sofiedal Gertruds café, aktiviteter med en aktivitetssamordnare 

Sofiedal föreningen Soffan, musikunderhållning, pyssel 

 

Samarbetspartners internt är bland annat anhörigcentralen, bistånd, kostenheten, 

mötesplatser, dagverksamhet, hemtjänst, ÖK idé, bibliotek 

 

Samarbetspartners externt är bland annat vårdcentralerna, frivilligcentrum, kyrkan, 

Saronhuset, studieförbund, föreningar, Bohusläns museum 

 

Restauranger i kommunal regi, alla över 65+ är välkomna, endast kortbetalning: 

Hovhult lunch 12–13 

 Rotviksbro lunch 12–13 

 Skogslyckan lunch 12–14, lör.-sön 12:30-14 

Kilbäcken lunch 12:30-13:30, café 10–15 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts § 20 

Önskvärd väg att gå: 

Få i gång besök till våra restauranger 

Aktivitetssaker till de som har behov för detta 

Ta hjälp av hemtjänst att få ut information till brukare 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 21   

Information om Cykelplanen 

Sammanfattning 

Anna Djärv, trafikingenjör, informerar om cykelplanen. 

Finns en befintlig cykelplan som beslutades 2011 och 2019 beslutade 

samhällsbyggnadsnämnden att återremittera cykelplanen för en uppdatering och 

revidering. 

Det är en långsiktig och övergripande planering för cykeltrafik. 

Man bygger ut ca 1 km per år av det kommunala vägnätet. 

Man har en prioritering hur man vill bygga ut. 

Utifrån det statliga vägnätet, har det byggts ut mellan Ammenäs och Sundstrand 

Trafikverket arbetar med utbyggnad från Rotviksbro till Bäcken och sen till Skår 

 

Fråga från rådet vad Uddevalla kommun har för mål?  Hur många ska cykla och hur stor 

budget finns för det här? 

Anna berättar att Uddevalla kommun har inget direkt mål, men alla som vill ska kunna 

cykla. 

Budgeten är på 10 miljoner kronor per år, men det innefattar även kollektivtrafiken med 

busshållplatser mm. 

 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 22   

Information om tvätten i hemtjänsten 

Sammanfattning 

Erika Lindqvist, avdelningschef hemtjänst, svarar på frågor om tvätten inom 

hemtjänsten. 

Tvätt som försvinner hanterar vi som en avvikelse och Samhall har kollat över sin 

process och ser över kedjan i sin tvätthall, det har skett en ökning av avvikelser och det 

beror på att alla nu är med. 

64 avvikelser under april. 

 

Veckomöten för att stämma av att det fungerar på bästa sätt, de följer upp det månadsvis 

Bomkörningar förekommer, det är när Samhall ska hämta tvätten och ingen är hemma 

eller att säcken inte är i ordning. 

Har man bara tvätt så behöver man vara hemma eller att man har gjort avtal att man får 

komma in och hämta tvätten, har man inte det så kan dom inte hämta tvätten. 

Man följer upp statistik på bomkörningar och kollar upp varför vissa har mer och om 

det då kanske behövs någon åtgärd. 

 

Fråga från rådet: vad har kommunen tjänat på att lägga ut tvätten till Samhall? Erika 

svarar att man tittar inte enbart på kronor och ören, utan även på att vi ska räcka till med 

personal som kan utföra andra sysslor de är utbildade till i stället för att lägga tid på att 

tvätta. 

 

Fråga från rådet om Samhalls personal får komma in i lägenheten? 

Erika svara att de har id-kort och får komma in och de loggas precis som 

hemtjänstpersonalen och måste dokumentera och har sekretess. 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 23   

Information från socialförvaltningen  

Sammanfattning 

Malin Norman tillförordnad socialchef informerar. 

Vad händer på Rosenhäll 1a? 

Enheten startade mars 2023 pga. att man då hade långa köer till vård och 

omsorgsboenden. 

Man fick signaler om att det inte fungerade och har nu sett att det funnits stora brister i 

rutiner och svårt att rekrytera in personal, det har varit chefsbyten, och ej fungerande 

samverkan med hälso och sjukvård. 

Malin var med ute i verksamheten och såg då att det inte fungerar så som man sagt och 

verksamheten stänger denna vecka.  

Malin säger att det är viktigt att ta upp att det inte är hela personalstyrkan som haft 

brister, men vissa, och det är en skam för socialtjänsten att det blivit så här. 

IVO är inte klara med sin utredning kring händelserna, de har begärt en komplettering 

och den ska lämnas in nu i dagarna. 

Jobbar just nu intensivt med avvikelsehantering. Antalet avvikelser har ökat kraftigt i 

verksamheterna. Man försöker få personalen att förstår att genom avvikelsehantering så 

anger man inte någon, men man ser till att det kan bli bättre i verksamheten. 

 

Ekonomi 

 12 miljoner underskott i februari och det ligger kvar i prognosen för april. 

Kortsiktiga åtgärder är mindre inköp, minska övertidskostnader, stängning av Rosenhäll 

1a 

 

Långsiktiga åtgärder är hemmaplanlösningar/byggnation av boenden, försöka förutspå 

hur det kommer att se ut om 10 år, digitalisering, alla avdelningar måste se över hur 

man kan spara. 

 

Fråga om det kan bli aktuellt med nedskärningar, Malin säger att det inte är planerat 

några nedskärningar. 

 

Arbetsuppgifter för undersköterskor 

En del praktiska uppgifter ingår i rollerna, ex tvätt, städ, byta vissa glödlampor, ta hand 

om vissa stopp i avlopp av enklare karaktär/hemlika uppgifter. 

 

Svårare uppgifter tex klättra för att byta glödlampor, byte av lysrör är inte en uppgift för 

undersköterskorna. 

 

 

 

Forts § 23 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

 

Just nu kollar man på en lösning tillsammans med samhällsbyggnad, kan man göra en 

form av samverkan för att sköta dessa uppgifter, eftersom det inte finns några 

vaktmästare anställda av socialtjänsten. 

 

Unga med kognitiva problem 

Individuell behovs bedömning 

Stöd tillgodoses i första hand i hemmet 

Vid boendeplats, möta individuella behöv/genomförande plan 

Barnperspektiv i våra verksamheter 

 

Funktionsrätt har skickat en skrivelse och fått svar från Malin, men man ser inte att det 

fungerar så i verkligheten. 

Kompetensutveckling behövs-planen är att få in fler i yrkesresan på sikt. 

 

Fråga vad som hänt med förslaget att alltid göra en polisanmälan vid tex stöld på 

boenden, Malin svarar att man kan stötta brukare att göra en polisanmälan, men man 

kan inte bara polisanmäla automatiskt, då bryter man mot sekretessen. 

 

 

Ivo har godkänt den komplettering som sickades in tidigare i år. 

 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen 

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 24   

Information från måltidsservice angående kontantfritt i 

verksamheten 

Sammanfattning 

Charlotte Kvist avdelningschef och Mariana Aronsson enhetschef måltidsservice 

informerar om valet av att det är kontantfritt i verksamheten. 

 

Mariana berättar att hon har hand om restauranger som ligger i anslutning till boendena, 

man har öppet någon timme om dagen där personer utifrån kan komma för att äta lunch. 

 

 2021/2022 såg man att det var en nedgång av de kontanta medlen, man använde mest 

kort. 

Man kollade hur det hade fungerat på Rotviksbro där det hade varit kontantfritt länge 

och där hade det fungerat mycket bra. 

 

Uddevalla kommun har i sina riktlinjer att vara kontantfritt i verksamheterna. 

 

Håkan berättar att riksdagen ska starta en utredning av det kontantfria samhället, han 

säger även att det kan bli väldigt sårbart och att en hel del äldre inte har betalkort. 

Finns det en backupp om det blir ett beslut om att man måste kunna erbjuda att ta emot 

kontanter? Mariana säger att det har man, men överlag så är det kontantfritt idag i 

samhället, men att man följer utvecklingen och följer såklart det som lagstiftningen 

kommer säga. 

 

Fråga ifall kupongsystem kan vara en möjlighet? Mariana svarar att 

det har funnits förr, men i samförstånd med socialtjänsten valdes det att ta bort 

kupongerna. 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att notera informationen 

  

 

 

 

 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunala rådet för äldre 

2024-05-16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 25 Dnr KS/2024:18 

Ärendebalanslista för kommunala rådet för äldre 

Sammanfattning 

1. Information om cykelplanen. Svar 240516 se §21 

2. Information från måltidsservice angående kontantfritt i verksamheterna Svar 

240516 se §24 

3. Hur går det med omtaget kring en hiss på utsidan av musikskolan Svar 240516 

4. En förstudie för att tillgänglighetsanpassa kulturskolan ska startas inom kort. Då 

kommer man att se över och ge förslag på hur man bäst tillgängliggör lokalerna.  

 

5. Information om uppdraget att bryta ensamhet Svar 240516 se § 20 

6. Information om hur det går med tvätten inom hemtjänsten Svar 240516 se § 22 

7. Vad händer med socialnämndens befarade underskott år 2024? Svar 240516 se § 

23 

8. Har Uddevalla kommun fått svar från IVO på förtydligandet som skickades in i 

mars? Svar 240516 se § 23 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2024-04-24 

 

Beslut 

Kommunala rådet för äldre beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


